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PROTOKOL NrXLIV/2017
z obrad XLIV sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 14 czerwca 2017 r.

Ad.l

Przewodniczacy Rady -Marek ChwialkowsM otworzyl obrady XLIV sesji Rady Gminy
w Daszynie.
Powital przybytych na obrady sesji: radnych, sottysow, Wqjta —Zbigniewa Wojter?,
Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego, Danut? Kaczmarek-Skarbnika Gminy.
Przewodnicza_cy powital przybylych przedstawicieli firm zajmuja_cych si? wydobyciem
fcruszywa na terenie Gminy Daszyna: Pana Jacka Koseda reprezentuja^cego Firm? Romex,
Pana Krzysztofa Debskiego, Pana Tadeusza Kaczmarka. Po mimo wyslanego zaproszenie nie
przybyli: Pana Marka Wojtery i Mariana Orlowskiego.
W obradach sesji uczestniczyi rowniez Dominika Wojtczaka - Dzielnicowy Rewiru
Dzielnicowych w Piajku KPP w L?czycy oraz Pan Pawel Woioszyn-Dyrektor Zarza.du Drog
Powiatowych w L?czycy w zastepstwie Starost? Powiatu L?czyckiego-Wojciecha
Zdziarskiego.
Obrady sesji rozpoczeto odtematu remontu drogi gminnej Stary Siawoszew-Walew, ktora
ulegla zniszczeniu w skutek nasilonego rachu samochodow wywozacych zwir oraz
postawienia przez powiat znaku przy wyjezdzie z drogi powiatowej na drog? krajowa_
ograniczajajcego przejazd samochodow z duzym tonazem. Postawienie tego znaku
spowodowato przejazd samochodow z kruszywem droga_ gminna,., ktora ulegia zniszczeniu.
Przewodniczacy powiedziaJ:, ze ma dowody w postaci nagrania, ze pomimo zakazu ze
zwirowni w Jarochowie naleza_cej do Pana Kaczmarka wyjezdzat samochod ze zwirem i
pojechal droga powiatow^. w kierunku drogi krajowej. Dlaczego jedni mog^ przestrzegac
zakazu, a inni bezkarnie go lamia_.
Pan T.Kaczmarek powiedzial, ze nie ma dowodow, ze to samochody z jego towarem.
Posiada koncesj? z grainy na wydobycie zwiru i wskazanie przejazdu droga_ powiatow^.
Przewodniczacy powiedziai, ze jest w posiadaniu zdjec wykonanych telefonem, ze samochod
z kruszywem wyjechai od zwirowni Pana Kaczmarka i jechal w brew zakazowi droga,
powiatowa, do drogi krajowej. Skoro jest zakaz przejazdu to musza, si? do tego stosowac
wszyscy uzytkownicy., a nie jedni jezdza. drog .̂ gminna., a inni powiatowa..
Wojt powiedziai, ze gmina na zwirownie w Jarochowie wydala tylko decyzj? srodowiskow%
a koncesje wydawato starostwo. Powiat postawil przy wyjezdzie na drog? krajowa, znak
zakazu transportu powyzej 8 ton i nikt nie rnoze lamac zakazu i jezdzic wbrew zakazowi.
W zwiajdoi z postawieniem tego znaku Firma Romex posiadajajca kopamie w Starym
Slawoszewie i Walewie otrzymala od starostwa wskazanie przejazdu droga, gminna. Walew-
Stary Slawoszew. Nawierzchnia drogi zostaia juz bardzo zniszczona.
Wojt poruszyi kwestie droga na odcinku od drogi powiatowej Daszyna do Pana T.Kaczmarka,
ktora zostata wybudowana na gruncie prywatnym nalezajcym do Pana T.Kaczmarka oraz
spraw^ skladowania azbestu przy zwirowni Pana T.Kaczmarka. Nalezy wyjasnic czy jest to
azbest wiasciciela zwirowni., czy ktos ziozyi bez jego wiedzy oraz czy zostai ztozony wniosek
o odbior azbestu.
Pan T.Kaczmarek w kontekscie partycypowania w naprawie drogi gminnej zniszczonej przez
transport zwiru przedstawil ilosci zwiru przekazane nieodplatnie na drogi gminne i jeszcze
Oczekuje gmina, ze b?dzie partycypowai w naprawie drogi, ktorej nie zniszczyl. Przekazal
wJasny grunt pod budow? gminnej drogi asfaltowej. Gixiina do chwili obecnej nie
uregulowala kwestii wlasnosci.
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Przewodniczacy powiedziai, ze zastanawiaja_ce jest to, ze wybudowano drog? gminna na
prywatnym grancie. Kto wydal na cos takiego pozwolenie budowlane.
Pan T.Kaczmarek powiedziai, ze kwestie pozwolen i dokumentacji byfy zaiatwiane prze
gmin?. Byla mowa, ze pozniej bedzie zalatwiona fcwestia wlasnosci gruntu. Czas mija,
sprawy nie sa_ zatatwione.
Radny J.Kinski powiedziat, ze droga powiatowa przez Jarochowek do drogi krajowej zostata
zniszczona przez transport zwiru. Powiat postawit znak zakazu. Teraz niszczona jest droga
gminna od Starego Slawoszewa do drogi krajowej wyjazd w Walewie.
Wojt powiedziai ze nat?zenie ruchu na drodze gminnej po postawieniu przez powiat znak
zakazu przy wyjezdzie na drog? krajowa_ od Jarochowka bardzo si? nasililo . Firma Rornex
wczesniej wywozila kruszywo z kopalni w Starym SJawoszewie droga_ gruntowa_ do
powiatowej w kierunku drogi krajowej. Powiat wprowadzil zakaz i wskazal transport droga^
grninna,- Gminy nie stac na remont zniszczonej drogi. Wystajpiono z propozycja_ do Finny
Romex o dokonanie wplat? na rzecz grainy na poczet dokonanych zniszczen drogi.
Firma odpowiedzuiala, ze droga ulegia zniszczeniu juz wczesniej w skutek transportu
kruszywa przez pozostaiycfa wlascicieli zwirowni znajdujajcych si? w gminie. Zaproponowata,
aby wszyscy partycypowali w kosztach remontu drogi na odcinku od drogi powiatowej przez
Stary Stawoszew-Walew do drogi krajowej.
Pan K.Pebski powiedziat, ze drogi grninne byty wykonane na stabej podbudowie i dlatego
ulegiy zniszczeniu.
Radnv J.Kinski stwierdzit, ze droga powiatowa Jarochowek — Mazew byta wykonana na
podbudowie z kostki brukowej i ulegta kompletnemu zniszczeniu przez samochody woza_ce
zwir. Droga powiatowej nie mozna przywrocic do transportu ciezkiego, jezeli wczesniej nie
zostanie naprawiona. Miejscami pas jezdni zwezit si? do ok. 2 metrow. Pobocza ŝ . tak
rozjechane, ze samochody nie mog% si? mina_c.
Pan K.Debski powiedziai, ze droga powiatowa Jarochowek-Mazew zostaia zniszczona duzo
wczesniej przez transport zwiru z kopalni naleza_cych do przedsiebiorcy, ktory byt
zaproszony na sesje, ale nie przybyl.
Radny M.Pokorski powiedziai, ze gdyby powiat nie postawil znaku zakazu transportu
powyzej 8 ton drogi by juz nie bylo. W latach 2010-2014 droga_przejezdzalo okoto 200 aut
dziennie wyladowanych zwirem. Zaczely nawet p?kac w mieszkaniach sciany.
Wojt powiedziat, ze powiat zlozyl wniosek na dofinansowanie przebudowy tej drogi, ale nie
uzyskat wymaganej punktacji do otrzymania dotacji. Gmina oferowala wsparcie finansowe.,
ale powiat nie skorzystat. Kazdy dba o swoje . Gmina walczy o drogi gminne, ktore sa_
niszczone przez ci?zarowki z duzym tonazem. Nie moze samowokde stawiac znaku
ograniczaja_cego przejazd drogami gminna_ bo jest to dziatanie bezprawne.
Pan K.Debski zapytat dlaczego zostai zaproszony na sesj? gdzie trwa dyskusja na temat
zniszczenia drogi powiatowej, z ktora_ nie ma nie wspolnego.
Wojt powiedziai, ze spotkanie dotyczy remontu drogi gminnej Stary Slawosze-Walew, ktora
zostaia zniszczona przez samochody woza_ce zwir. Gmina nie dawala zezwolenie na przejazd
drog^. gminn% zrobifo to starostwo. Droga zostaia. zniszczona, a gmina nie posiada srodkow
na jej remont
Pan K.Pebski i T.Kaczmarek powiedzieli, ze trzeba zobaczyc jak zostaia rozjechana droga
gminna w Skrzynkach.
Radnv J.Kaczmarek powiedzia}, ze mieszkancy przychodza^ do niego z pretensjami, ze gmina
pozwala na niszczenie drogi gminnej przez Stary Slawoszem i tym si? teraz Rada zajmuje.
Jak przyjd^. mieszkancy Skrzynek w sprawie zniszczenia drogi to b?dzie dyskusja na temat
tamtej drogi. Teraz trzeba rozstrzygna_c spraw? drogi przez Stary Slawoszew.
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Soltys D.Kaczmarek powiedziai, ze czuje si? pokrzywdzony poniewaz wydobywaja_c zwir
musial wptacic do gminy kaucje w wysokosci 40.000 zi, jako zabezpieczenia na poczet
zniszczenia drogi, Wydobycie kraszywa juz dawno zakonczono. Droga nie ulegia
zniszczeniu., a kaucji gmina nie chce zwrocic. Dlaczego w przypadku drogi Stary Slawoszew
nie ma tak rygorystycznych dziaian tylko prowadzone sâ  negocjacje.
Przewodniczacy powitai przybyiego na sesj? Dyrektora Zarza_du Drog Powiatowych w
L?czycy Pana Pawia Wotoszyna i zapytai czy jest szansa na remont drogi powiatowej
Mazew-Jarochowek do drogi krajowej.
Dyrektor ZDP w Leczycy odpowiedzial, ze nie z jego winy program nie zostal zrealizowany.
Na ten rok zaplanowane jest wykonanie tylko trzech skrzyzowan z drogami gmirmymi w
grninie Daszyna. Mozliwe, ze droga Mazew-Jarochowek b?dzie zgioszona na dofinansowanie
w ramach programu FOGR. Na dzien dzisiejszy moze tylko obiecac, ze w miar? potrzeb i
mozliwosci b?da_iatane ubytki zagrazajajce bezpieczenstwu w ruchu drogowym.
Dyrektor prosit, aby ustalenia ze spotkania dotycz^ce dziaian ze strony powiatu przekazac
pisemnie do Starostwa. Zgodzii si?, ze omawiana droga jest j&da^z najgorszych wpowiecie
na odcinku od drogi krajowej do sklepu na dhigosci okofo 2100 mb.
Radny J.Eanski doda!, ze remontu wymaga jeszcze odcinek okoio 300-400 mb w kierunku
Mazewa. Wykonanie remontu drogi powiatowej i przywrocenie ruchu ci^zkiego transportu
odciajzylo by drog? gminn .̂. Zdaniem radnego pienia_dze mozliwe do uzyskania w ramach
programu FOGR nie wystarcza^ na wykonanie remontu tak dtugiego odcinka drogi. Szansa
dla tej drogi bylo odpowiednie przygotowanie wniosku na dofinansowanie budowy drog
w ramach PROW-u. Powiat zfozyl wniosek, ale z wiasnej winy uzyskai sJab .̂ punktacj?.
Zawarcie porozumienie o wspolpracy z gmin .̂ mogio dac dodatkowe punkty. Gmina Daszyna
ztozyia wniosek o dofinansowanie budowy drog. Dziejki zawartemu porozumieniu
wspolpracy z powiatem uzyskaia wi?cej punktow i otrzymala dotacj^. Moze bed .̂ jeszcze
pieniajdze i powiat z lisry rezerwowej otrzymaja_ dofinansowanie.
Dyrektor ZDP powiedzial, ze z wiedzy jakq. posiada nie ma dodatkowych srodkach i listy
rezerwowej.
Wojt powiedzial, ze gmina nigdy nie zabraniala korzystania z drog gminnych, ale w sytuacji
totalnego niszczenia drogi w wyniku przejazdu ci^zkiego transportu musza_zapasc jakies
decyzje, bo mieszkancy be/ia_ protestowac. Obecnie najwiekszym uzytkownikiem drogi Stary
Siawoszew-Walewjest Firma Romex. Poniewaz jest propozycja ziozenia wniosku o
dofinansowanie budowy tej drogi gmina zaproponowaia Firmie Romex w ramach zadosc
uczynienia za dokonane zniszczenia dokonanie wpiaty na rzecz gminy. Stanowiio by to wkiad
wiasny gminy w planowanym przedsi§wzi§ciu. Z dorychczasowych rozmow wynika, ze firma
nie godzi si? na tak^. wspoiprac?. Pan Roman Kaminski- wiasciciel Romex-u zaproponowai,
rekompensat? dokonanych zniszczen w postaci towara usiugi naprawy ubytkow przy
wspoipracy z PRD Kutno. Gminy nie stac na remont drogi z wiasnych srodkow. Jezeli
Starostwo nie wyjdzie z propozycja_ otwarcia drogi powiatowej dla transportu ci^zkiego, ze
strony gminy nie be.dzie zgody na dalsze korzystanie z drogi gminnej .
Pan Jacek Koseda-przedstawiciel Firmy Romex s zaprzeczyi zarzutom., ze Firma Romex
zniszczyla drog? Walew-Slawoszew Stary. Droga zostaia zniszczona juz wczesniej przez inne
firmy zajmujace si? wywozem kraszywa. ,,Romex" nadal podtrzymuje swoja propozycj?, ze
moze zrekompensowac zniszczenia drogi w formie wykonania uzupemienia ubytkow przy
wspohidziale PRD Kutno do kwoty 50.000 zi. Nie ma zgody na dokonanie wpiaty gotowki na
rzecz gminy, bo Firmy na to nie stac.
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Przypomnial, ze Firrna wykonala na rzecz gminy nieodplarnie uporzajdkowanie terenu za
szkola^ w Daszynie. By! to koszt rz?du 50.000 zl. Firma zawsze dziala na korzysc lokalnego
spoieczenstwa i wspoipracuje z gminarni, na terenie ktorych posiada swoje kopalnie.
Zgodnie z tym co wczesniej bylo przekazywane na spotkaniach z radnymi Firma dolozy
50.000 zl w materiale i usludze, aby naprawic ubytki powstale w drodze gminnej. Na pewno
nie wyremontuje calego odcinka drogi, ktorajezdzi dopiero od roku.
Firma stara si? placic podatki i regulowac w miar? mozliwosei powstale zaleglosci.
Przywrocenie pozwolenia na przejazd droga_powiatowa_zaiatwilo by spraw?. Firma nie
korzystala by z drogi gminnej.
Radnv J.Kinski zaproponowai przejazd inna_ droga_ od Walewka w kierunku Walew koio Pana
Anielak. Wowczas Firma korzystala by z krotszego odcinka drogi gminnej
Pan J.Koseda zgodzii si?, ze jest to moze dobre rozwiazanie.
Soltys D.Kaczmarek zaprotestowal takim dzialaniom. Zapytal diaczego on musial wplacic do
gminy 40.000 zl, aby moc wywozic zwir, a inne firmy nie muszg. tego robic i woza^ zwir
korzystaj^c z drog gminnych., fctore niszcz%
Pan J.Koseda stwierdzit, ze czytal porozurnienie zawarte pomi^dzy gmin% a Panem
Kaczmarkiem i w tresci bylo wiele nieprawidlowosci. Skoro Pan Kaczmarek zgodzil sie na
taka tresc porozumienia., to tak sytuacja powstala. Romex na taka form? wspolpracy na pewno
si§ nie zgodzi. Nie wchodzi w gr§ forma pienieznej rekompensaty.
Radny J.Kinski powiedzial, ze Romex proponowat remont drogi przy wspolpracy PRD
Kutno, jak mialo to wygl^dac.
Pan J.Koseda powiedzial, ze byla propozycja remontu drogi na odcinku 1600 mb wspolnie
z pozostalymi firmarni, ktore wywozily zwir lub remont poprzez zalatanie ubytkow we
wspolpracy z PRD Kutno. Wowczas wklad Romex-ern w postaci towaru i uslugi do wartosci
50.000 zl.
Soltys D.Kaczmarek powiedzial, ze w takiej sytuacji jak tu sfyszy niesprawiedliwego
traktowania przedsi?biorcow wydobywaj^cych zwir pozostaje mu tylko dochodzenie zwrotu
wplaconej kaucji na drodze sa^dowej.
Przewodniczacy podsumowuj^e powiedzial, ze Firmie Romex bedzie jezdzil z kruszywem od
Walewka k. Olszewskiego, Admczewskiego, Anielaka przez Walew do drogi krajowej oraz
dokona remont drogi na odcinku 300 mb drogi gminnej asfaltowej do drogi krajowej. Zapyta!
czy Pan Debski i Kaczmarek b§da_ partycypowac w kosztach remontu.
Panowie odpowiedzieli, ze nie b^d^. partycypowac w kosztach remontu drogi, ktorej nie
zniszczyli. Przedsi^biorca, ktory w najwiekszym stopniu uzytkowal drog? przy wywozie
kruszywa nie pojawil si? na sesji
Pan J.Koseda powiedzial, ze wstepnie przyjmuje propozycj?, ale bez konkretnych deklaracji
poniewaz Firma musi przeanalizowac polozenie drog, o ktorych rnowa i zakres remontu na
odcinku 300 mb drogi asfaltowej. Wowczas b?dzie podjeta konkretna decyzja w tej sprawie.
Firma jest orwarta do wspolpracy pod warunMem, ze proponowany wklad 50.000 zi w
towarze i ustudze b?dzie dla gminy wystarczajacy.
Soltys D.Kaczmarek zapytai co z tyroi, ktorzy wplacili kaucj?.
Radny M.Szymanski stwierdzii, ze dwie godziny trwa dyskusja i raptem ustalono, ze
naprawione b?dzie 300mb drogi na odcinku 1600mb. JaM sens malo to spotkanie.
Soltys E.Zurawicz zwrocila si? do Dyrektora ZDP o udroznienie rowu i podzi?kowala za
postawienie znaku.
Radnv J.Kinski zglosil do wykoszenia rowy przy drogach powiatowych .
Radna M. Grabowska zgiosila postawienie w Korytach przy drodze znaku ograniczaj^cego
predkosc do 30km/h.
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Radny T.Dymny powiedzial, ze przy wie_kszych opadach w Daszynie woda przelewa sie.
przezjezdni? i zalewa posesje. Przy budowie chodnika zlikwidowano rowy i teraz takie sa_
tego efekty. System odwodnien w Daszynie byl jeszcze z czasow dziedzica i to wszystko
zostalo zniszczone. Teraz mieszkancy musza_ borykac si§ z zalewaniem przez wody
opadowe..
Radny M.Bawej zglosil w Ose/lowicach na zakr?cie duza_ wyrwe., ktora stanowi zagrozenie w
ruchu drogowym.
Pan J.Koseda przytoczyl ostateczne ustalenia: Firma remontuje 300mb drogi, jezdzi droga,
gruntow^. do drogi asfaltowej k.Anielaka. Gmina nie be/izie dochodzila remont pozostaiego
odcinka drogi w kienmku StSlawoszewa.
Przewodniczacy potwierdzil, ze takie s% ustalenia dzisiejszej sesji.
Przewodniczajcy odczytai pismo Pana T.Kaczmarka w sprawie uregulowania przez grnin^
kwestii zwiajzanych z droga^ gminna_ wybudowanq. na jego gruncie,
Przewodniczajcy zapytal jak to mozliwe, ze gmina wybudowaJa drog^ na gruncie, ktorego nie
byta wiascicielem. Na jakiej podstawie uzyskaia pozwolenie na budowe..
Pan T.Kaczmarek powiedziai., ze w Urz^dzie Gminy jest cala dokumentacja w tej sprawie.
Zapewniano go, ze wszystko zostanie prawnie zalatwione.
Przewodniczacy powiedzial, ze jest to droga prywatna Pana Kaczmarka, moze postawic
szlaban na przejazd.
Pan T.Kaczmarek stwierdzit, ze po co ma to robic. Zalezy mu tylko na uregulowaniu
prawnyrn wlasnosci.
Zakonczono dyskusj§.
Przewodniczacy oglosil 15 minutowa_przerwe, w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnych 13 radnych. Nieobecni radni tukaszewski. Kaczmarek.

Ad.2
Przewodniczacy przedstawil porzajdek obrad.
Wojt wnioskowal o wykreslenie z porza.dku obrad uchwal? w sprawie nieodplatnego
przeje.cia nieruchomosci poiozonych w obr^bie PGR Koryta poniewaz zmienity si? zasady
przekazania mienia. Uchwala zostaje przesunieja na kolejng. sesj§.
Uzupeinienie porza_dku obrad o dwie uchwaty dotycza/ce wykupu i przekazania na rzecz
gminy nieruchomosci gruntowych w Os?dowicach. Wczesniej byia uchwaia w tej sprawie
dotyczajca wykupu, ale jeden z wiascicieli wyrazil wole przekazania nieodplatnie gruntu
dlatego poprzednia uchwaia traci moc i przyjmowane sa_ dwie nowe.
Radny HLDabrowski zaproponowal zamiane^ punktu 6 z 8 tak, aby uchwaia o obligacjach byla
podejmowana przed uchwal^. o uchwaleniu WPF-u na lata 2017-2030.
Skarbnik stwierdzila, ze jej zdaniem zaproponowana w porza_dku kolejnosc jest wlasciwa.
Najpierw WPF, a pozniej obligacje. Przyjmujac odwrotn^. kolejnosc rowniez mozna miec
watpliwosci. Regionalna Izba Obrachunkowa generalise w tej kwestii nie narzuca sztywnych
ram. Naj wazniejsze, aby podj^cie uchwal nastajpilo na tej samej sesji.
Przewodnicza_cy Rady przedstawil porza_dek obrad po zmianach:

Porzajdek obrad:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyje.cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdania z dzialalnosci mi?dzysesyjnej komisji stalych Rady Gminy w Daszynie.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi?dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
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6. Podjecie uchwafy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Daszyna na lata 2017-2030.
7. Podj^cie uchwafy w sprawie zmian w budzecie Gminy Daszyna na 2017 rok.
8. Podjecie uchwafy w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania,

nabywania i wykupu.
9. Podj?cie uchwafy w sprawie zbycia w drodze ustnego przetargu nieograniczonego lokalu

mieszkalnego nr 19 stanowi^cego wlasnosc Gminy Daszyna usytuowanego w budynku
wielolokalowym nr 26 w miejscowosci Daszyna wraz z jednoczesna^ sprzedaza_
ulamkowej cz^sci gruntu.

11. Podjecie uchwafy zmieniaja_cej uchwale; w sprawie nabycia nieruchornosci gruntowej
na rzecz Gminy Daszyna.

12. PodJQcie uchwafy w sprawie nabycia nieruchornosci gruntowych na rzecz Gminy
Daszyna.

13. Podj?cie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na przyj^cie darowizny nieruchornosci
polozonej w obrebie Os^dowice.

14. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
15. Przyj^cie protokolow z ostatnich sesji.
16. Sprawy rozne .
17. Zakonczenie obrad.
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie porza_dek obrad po zmianach. Porzajiek zostal
przyj?ty jednoglosnie 13 glosami ,,za" .

Zgloszono nast^pujajce pytania:

Radny M.Bawei zapytal czy be^dzie pomoc dla rolnikow., ktorym ostarnie ulewy zniszczyfy
uprawy. Kolejna sprawa to udroznienie przepust w Janicach pod drog^. na Karkoszki. Przy
duzych opadach woda pfynie wierzchem drogi.
Radna M.Grabowska zgiosila do udroznienia row w Korytach. Rozmawiaia z Pan
KLWojciechowski zajmuja_cym si§ konserwacja SUW w Korytach i oczyszczalnia_ w
Korytach, ktory powiedzial, ze oba te obiekty 33. w bardzo zlym stanie . Po ostatnich ulewach
zostafy zalane i koniecznie wymagaja^ remontu.
Przewodniczacy powiedziaJ:, ze Pan Wojciechowski rowniez z nim rozmawial na ten temat.
Zalana zostaia hydrofomia oraz przepompownia sciekow. Konieczne jest odczyszczenie rowu
odbierajacego wod§ z oczyszczami. W tym celu konieczne jest wejsc na dzialk§ nalez^c^. do
Pana Gawronskiego. Pan Wojciechowskim rozmawial w tej sprawie i uzyskal zgode^ pod
warunkiem, ze odb^dzie si? to w ciagu 2 miesiecy licz^. od dnia rozmowy. Pozostalo jeszcze
7 tygodni na wykonanie. Pan Gawronski pod tym wzgledem jest bardzo zasadniczy. Jezeli
gmina w tym czasie nie odczysci rowu pozniej juz nie pozwoli wejsc na swoja_ dzialk§.
Radna J.Cichonska zgiosila do naprawy wyrw? w drodze od krzyza do bylego sklepu oraz
kolo Pana Stachewicza. Zgiosila do naprawy drog§ Jablonna.
Przewodniczacy zapytai kiedy b^dzie wyrownana droga od Nowego Slawoszew do Koryt?
Trzeba nawiezc zwiru na wjezdzie do Pani Zurawicz w Goszczynnie.
Woit przyjai zgloszenia do naprawa drog zwirowych i b^dzie to sukcesywnie realizowane po
remoncie drog asfaltowych.
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Ad.4

Komisja Rozwoju Spoteczno-Gospodarczego przedstawila protokol z posledzenia odbytego w
dniu 1 czerwca 2017 r. z tematem Kontrola i ocena sprawnosci funkcjonowania instalacji
solarnych i fotowoltaicznych na terenie Gminy Daszyna .
Na obrady sesji przybyl radnych J.Kaczrnarek. Obecnych na sail 14 radnych.
Radny T.Dymny zapytal czy podj?to dziaiania w celu wykonania ushagi serwisowej w ramach
okresu gwarancyjnego kolektorow slonecznych ogrzewaj^cych wod?. Czasu jest coraz mniej
bo konczy si? okres gwarancjl.
Woit powiedziai, ze Pan Godlewski dokona rozeznania czy jest wymog dokonywania
wymiany anod i glikolu.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze Pan Godlewski robi to juz trzy miesiajse. Byly zapisy o
wymianie w okresie gwarancji anod 1 glikolu, a teraz mieszkancow pozostawia si? samych
sobie z urz^dzeniami.
Radny T.Dyrany stwierdzil., ze w karcie gwarancyjnej jest zapis o koniecznosci dokonania
wymiany anod w okresie trwania gwarancji. Trzeba dokonac wymiany zgodnie z zapisami
gwarancji.
Wort powiedziai, ze sytuacja jest o tyle trudna, ze nie ma juz firmy, ktora zakladaia solary.
Obecnie wszelkie naprawy powstajapych usterek odbywaj^. si§ w ramach funduszu .
Zobaczymy jak bedq. wygla_daly urzadzenia po przegla_dzie dokonanym przez Pana
Godlewskiego.
Komisja Rewizyjna przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 26 pazdziemika
2016 r. w temacie : Kontrola wydatkow poniesionych na planowana_ budow§
elektrocieplowni.
Radny T.Dymny zapytal na jakim etapie realizacji jest obecnie budowa elektrocieplowni?
Wojt powiedziai, ze po przetargu okazalo si?3 2e koszty sq. wyzsze niz planowano. W zwi^zku
z tym wysta_piono do strony niemieckiej o zwiekszenie dofinansowania. Jest juz zgoda
Niemiec na wyzsze dofinansowanie. Gmina otrzymala dofinansowanie na przesyl, ciepla do
chlodni, wymian? w^zlow w budynkach uzytecznosci publicznej, na labolatorium
oraz wspolfinansowanie na przesyl ciepla do budynkow-koszar. W trakcie oczekiwania jest
sfinalizowanie umowy dofinansowania samego obiektu elektrocieplowni. Jest to
przedsiewziecie la^cz^ce ktlka zadan: fotowoltaika, w^zry grzewcze, rura przesy!owa(tereny
inwestycyjne). Calosc procedury jest akceptowana przez strong niemiecka
Po uzyskaniu calkowitego spi^cia finansowego., b^dzie zorganizowane spotkanie radnych w
celu przedstawienia szczegolow realizacji tego zadania. Pozostala kwesria kilku dni na
dopracowanie dokumentacji przetargowej. Przetarg powinien zostac rozstrzygniety w sierpniu
tego roku.
Radny J.Kinski poruszyl spraw? plagiatu projektu budowy elektrocieplowni, jakiego
dopuscila si? Pani Wejdner. Zapytal czy gmina odzyskala pieni^dze, ktore zaplacila za ten
projekt Z powodu plagiatu gmina musiala poniesc kolejne koszty na specjalistow
z PolitechniM Lodzkiej, ktorzy dokonali aktualizacji dokumentacji.
Woit powiedziaj:, ze gmina nie uczestniczyla w post^powaniu wyjasniaja^cym kwestie
plagiatu. Konsekwencje finansowe tego czynu poniosla Pani Wejder w postepowaniu
cywilnym.
Radny H.Dabrowski powiedziai, ze jest wyrok sa_du, z ktorego wynika, ze Pan Wejdner
przyznaje si? do tego, ze oszukal gmin? poprzez podanie nieprawdziwych danych do wniosku
o dofinansowanie w wysokosci 6000.000 zl na budow? elektrocieplowni. Gmina nie
otrzymala tego dofinansowania. Pan Wejdner wzial win? na siebie. Radny zapytal czy Wojt
wystapil do Pana Wejdnera o odszkodowanie za poniesione straty?
Woit powiedziai, ze dotyczy to wspomnianego wczesniej plagiatu.



Radny T.Dyrnny zapytal Wojta dlaczego nadal usilnie wspolpracuje z Firma^ Wejdnerow,
skoro przyniosla ona gminie tyle strat.
Wojt powiedzial, ze Firma Pani Wejdner pomaga w realizacji zadan inwestycyjnych.
Pojawiaiy si§ inne firmy, ale czy jest sens ryzykowac i szukac kogos innego. Pytanie czy inne
finny byly by w stanie tak szybko dziatac. W kwestii plagiatu Finna Wejdnerow zapfacife.
kar§. Rozwazana jest kwestia zwrotu wyplaconej kwoty.
Radny J.Krnski stwierdzil, ze Pani Wejdner skutecznie pisze wnioski, ale jest problem z
trescia_ sporzajdzanych umow. Platnosc powinna odbywac si§ etapowo. Po napisaniu wniosku
50% wynagrodzenia i drugie 50% po uzyskaniu przez grain? dofinansowania.
Radny H.Pabrowski przytoczyi fragmenty z wyroku sajdu w sprawie przeciwko Panu
Wejdner, ktory przyznat, ze podal nie realne dane sporzadzajac wniosku do WFOS-u
o dotacj? 6000.000 zl. Pobral za sporza_dzenie wniosku kwot§ 73185,00 zl. Radny oczekuje,
ze Wojt podejmie dzialania w kierunku odzyskania od Pana Wejdnera pobranej kwoty
z nawiazka_ za poniesione stary z powodowane nie orrzymaniem dotacji, co uniemozliwilo
gminie realizacj? zadania.
Przewodniczacy zobowiajzal Wojt do przedstawienia w najblizszyrn czasie propozycj?
odzyskania kwoty wymienionej przez radnego Dabrowskiego wraz z odsetkami.
Radnv HLDabrowski przytoczyi firagmenty opisu gminy do skladanego wniosku autorstwa
Pana Reszki. Opis zawieral wiele danych nie spojnych z rzeczywistosci^..
Radnv T.Dymny proponowal zaproszenie na najblizsz^. sesj? Pana Reszk?.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protoko! z posiedzenia odbytego w dniu 23 lutego
2017 r. w temacie : Analiza ilosci dowozonych uczniow na terenie gminy, warunki
dowozenia oraz analiza realizacji obowiazku nauki przez dzieci zamieszkale na terenie gminy
Daszyna.

Ad.5
Wojt przedstawil: sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej stanowiace zalacznik do
protokolu.
Radny J.Kinski zapytal o szczegoly Zarza_dzenia Wojta w sprawie przesuniec w budzecie.
Skarbnik Gminy wyjasnila, ze zmiany dotyczyfy glownie wprowadzenia do budzetu dotacji
od Wojewody po stronie dochodow i wydatkow na zadnia zlecone lub dofinansownie.,
poniewaz Wojt ma uprawnienie do dokonywania zmian w ramach danego dziahi.
Radny H.Dabrowski zapytal: o szczegoly finansowania rozprowadzania instalacji cieplnej z
elektrocieplowni do odbiorcow.
Wojt odpowiedzial:, ze do w?zla w ramach zadania budowy elektrocieplowni, a od wezla do
budynkow w ramach modernizacji budynkow.
Radny J.Kinski zapytal, jaki jest sens robienia instalacji ogrzewania budynkow uj^tych do
modernizacji skoro nie ma pewnosci co do budowy elektrocieplowni. Co bedzie w sytuacji
gdy nie powstanie elektrocieplownia, a istniejaca kotlownia nie bedzie wstanie ogrzac jeszcze
dodatkowych obiektow.
Radny T.Dymny zapytala jak be^ obciazania za ogrzewanie mieszkancy koszar w Daszynie .
Wojt potwierdzi}, ze bed .̂ placic z metra. Po termomodernizacji budynM muszg. bye
koniecznie ogrzewane z uwagi na panuja_ca tarn wczesniej wilgoc.
Radny T.Dymny powiedziai, ze znaczaco zwi^kszy to koszty czynszu. W koszarach w
Daszynie w pierwszej kolejnosci musi bye zalatwiona sprawa odwodnienia od strony
pobiocnej. Ogrzewanie od srodka nie rozwiajze problemu wilgoci.
Przewodniczacy oglosil 10 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnych na sali 12 radnych. Nieobecny radny M.Bawej, J.Kinski,
B.Lukaszewski.
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A<L6

Skarbnik Gminy przedstawila uchwai? Nr XLIV/229/2017 w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Progaozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2017-2030. Zwrociia uwag?, ze
traca. moc wszystkie uchwaty podejmowane w tym roku i ponownie uchwalana jest
Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2017-2030. Odczytane zostaly objasnienia do
uchwafy zala_cznik nr 3.
Wojt powiedziai, ze w uchwale pojawila si? nowy temat - emisja obligacji. Ma to zastapic
sprzedaz zwrotna^ ktora planowana jest w tym roku do wykupienia. Obligacje sa_
korzystniejsze dla gminy finansowo. W roku 2016 pianowano zacia_gniecie kredytu na wykup
sprzedazy zwrotnej, ale brak bylo bankow zainteresowanych udzieleniem kredytu.
Przedstawiona uchwaia dotyczy uchwalenia WPF-u na lata 2017-2030 i uchyla wczesniej
podejmowane uchwai w 2017 roku. Zapisy zostaia dostosowana do uwag, ktore RIO wnosilo
do tresci uchwai podejmowanych od stycznia 2017 roku.
Na obrady powrocii radny J.Kinski -obecnych 13 radnych.
Radny T.Dymny powiedziai, ze Wojt wciaz przytacza sprzedaz zwrorn% jako glowny powod
niezgody z RIO, a jest wiele innych kwestii budzetowych zarzucanych przez RIO.
Przedstawiony projekt uchwaty nadal zawiera wpiywy z maja_cej powstac ubojni Ryoal
Chiken, ktorej juz nie ma. Zostala sprzedana innemu podmiotowi.
Wojt powiedziai, ze RyoalChicken sprzedal rozpocz?ta, inwestycje Firmie ANIMEX.
W najblizszym czasie ma odbyc si? spotkanie, co do dalszej realizacji budowy zakiadu. Jest
zapewnienie o kontynuacji budowy i uruchomienia produkcji Na pewno b?dzie
kontynuowana wspoipraca z gmina..
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze jest tylko jedna zmian w przedstawionym WPF-ie emisja
obligacji. Nadal wykazywane sa_ wplaty na rzecz gminy z PINT, ktorego juz nie ma. Nie
wiadomo jakie b?dq. ustalenia z nowym wiasciciele, czy b?dzie taki skory do dobrowolnych
wplat na rzecz gminy. Wcia^: brak realizmu w proponowanej . Przesuwa si? o kolejny rok
splata diugu. Przedstawiona uchwaia jest kopi^. Wieloletniej Prognozy Finansowej, ktora,
RIO konsekwentnie uchyla.
Radny T.Dymny powiedziai, ze nadal brakuje realizmu w dzialaniach Wqjta.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwai? Nr XLIV/229/2017 w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2017-2030.
Wynik giosowania:
Za 10
Przeciw 1
Wstrzymujajce 2
Uchwai? przyj?to wi?kszosci .̂ glosow.

Obrady sesji opuscila radna LZawadzka. Obecnych na sali 12 radnych.

Ad.7

Skarbnik Gminy odczytaia uchwai? Nr XLIV/230/2017 r w sprawie zmian do budzetu gminy
Daszyna na 2017 r.
Radny T.Dymny powiedziai, ze kwota 4800.000 zi plus 1168.000 zl stanowa pot?zne koszty
obstugi zadhizenia.
Skarbnik powiedziaia, ze obshiga sprzedazy zwrotnej wynosila ponad 2000.000 zi.
Radny T-Dymny stwierdzil, ze srodki ze sprzedazy zwrotnej miafy bye przeznaczona na
budow? elektrocieplowni. Inwestycja nadal nie zostala rozpocz?ta, a dlug pozostal.
Radny BLDabrowski stwierdzil, ze zaplanowano bardzo wysokte oprocentowanie obshigi
emisji obligacji.



- 10 -
Wojt powiedzial, ze b^dzie to realizowane w drodze zarnowien publicznych . Generalnie
zmniejszone sa. koszty obslugi dhigu. Planowano zaci^gniecie kredytu, ale sie. nie powiodlo i
padla propozycja obligacjl,
Radny BLDajjrowski zapytal czy jest juz wytypowany bank do emlsji obligacji?
Wojt powiedzial, ze nie poniewaz musi bye przeprowadzona procedura zgodnie z zapisami
stawy o zamowieniach publicznych.
Radny M.Pokorski zapytal o zwrot 200.000 zl dotacji na spoleczenstwo infbrmatyczne.
Wojt powiedzial, ze to byio juz wczesniej, a teraz dochodzi jeszcze 100.000 zl zwrotu za
gazociqg.
Radny T.Dyrnny stwierdzi, ze skoro nie bylo banku chetnego na udzielenie gminie kredytu, to
z emisja_ obligacji moze bye podobnie. Jak emisja obligacji si$ nie powiedzie gmina bedzie
miala kolejna^ strat^. To sa_ bledy za brak konsultacji z mieszkancami i zdrowego rozsajdku.
Jest to wymiana jednego dlugu na drugi dlug.
Skarbnik Gminy powiedzial, ze ustawa okresla na jakie cele zapisuje si? przychody z
obligacji. Nie ma tarn pojecia wykupu sprzedazy zwrotnej.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze odkajd zostal radnym w 2014 roku widzi totataa
niegospodarnosc. Zapytal jakie inwestycje zostalo zrobione w ostatnim czasie.
Wojt wymienila mi^dzy innymi: tereny inwestycyjne, droga Upale, gazyfikacja.,
termomodernizacj a.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XLIV/230/2017 w sprawie zmian w
budzetu gminy Daszyna na rok 2017. Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 0
WstKymuja.ce 4.
Uchwal? przyj^to •vvi^kszoscia_ glosow.

Ad,8
Pizewodniczacy zapytal czy s .̂ pytania do projektu uchwaly w sprawie emisji obligacji
bankowych. Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XLIV/231/2017 w sprawie emisji obligacji
komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu i poddal pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymuja.ee 3
Uchwal? przyjeto w^kszosci^. glosow.

Obrady sesji opuscil radny J.Kinski .Obecnych 11 radnych.

Ad.9
Przewodniczajsy poprosil Wojta o omowienie uchwaly Nr XLrV/232/2017 w sprawie zbycia
w drodze ustnego przetargu nieograniczonego lokalxi mieszkamego nr 19 stanowia_cego
wlasnosc Gminy Daszyna usytuowanego w budynku wielolokalowym nr 26 w miejscowosci
Daszyna wraz z jednoczesn^. sprzedazy ulamkowej cz?sci gruntu.
Wojt poinformowal, ze jest to lokal w bloku nr 26 w Daszynie zajmowany przez Pana
Tokarskiego. Dotychczasowy lokator bedzie przeniesiony do lokalu po Pani Kura w
koszarach w Daszynie.
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Radny T.Dymny stwierdzil, ze koszary w Daszynie sa_ w bardzo zlym stanie, zwiaszcza stropy
i wi§zba dachowa. Dachowka jest nie szczelna i podczas silnych opadow zalewa mieszkania.
Zdaniem radnego za kwot§ 4000.000 zl zaplanowana_ na modernizacj? tych budynkow mozna
wybudowac nowe lokale o duzo lepszym standardzie.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczajcy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XLIV/232/2017 . Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
WstrzymuJ3.ce 0
Uchwal§ przyj?to jednoglosnie.

Ad.10
Wojt wyjasnil, ze uchwala Nr XLIV/233/2017 r. zmieniaja_ca uchwal? w sprawie nabycia
nieruchomosci grtmtowej na rzecz Gminy Daszyna dotyczy dziaiki w Drzykozach, ktor^.
gmina kupuje od ANR. Uchwala w tej sprawie byla juz podejmowana i mial bye sporzajdzany
akt notarialny. Przy kompletowaniu dokumentacji do notariusza okazalo si?, ze powierzcbuia
gruntu jest nieco wiejksza niz to wczesniej podala Agencja. DIatego konieczne jest podj^cie
uchwafy zmieniajajcej.
Przewodniczajcy odczytal tresci uchwafy Nr XLIV/233/2017 r. zmieniajajcej uchwal? w
sprawie nabycia nieruchomosci gruntowej na rzecz Grniny Daszyna i poddal pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzynrajajce 0
Uchwal?przyj?tojednog}osnie.

Ad 11 i 12
Wojt powiedzial, ze w tej sprawie rowniez wczesniej byla podj^ta uchwala o nabyciu
nieruchomosci na rzecz gminy. Jednak Pan Zb.Bawej zadeklarowal, ze zbywa nieodplatnie na
rzecz grniny cz^sc gruntu. DIatego nastapila koniecznosc uchylenia poprzedniej uchwafy i
podj^cia dwoch odr^bnych.
Przewodnicz^cy odczytal uchwal? Nr XLIV/234/2017 nabycia nieruchomosci gruntowych na
rzecz Gminy Daszyna i poddal pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja.ce 0.
Uchwal? przyj^to jednoglosnie.

Przewodnicza_cy odczytal uchwai? Nr XLIV/235/2017 w sprawie wyrazenia zgody na
przyj?cie darowizny nieruchomosci polozonej w obrebie Os^dowice i poddal pod
glosowanie. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyj^to jednoglosnie.
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Ad. 13

Wqjt udzielil odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcie 3:
I/ Procedure odszkodowan za stxaty w uprawach spowodowane ulewnymi deszczami i
gradobiciem bedzie mozna uruchomic jezeli Wojewoda oglosi kleske zywiolowa.
Przepust pod droga Janice-Karkoszki bedzie sprawdzony.
2/Ubytki w drogach b§da_ uzupeiniane.
3/ Przy ulewach i duzym naplywie wody jest rzecza^ normama, ze przepusty nie odbieraja^
wody i pfynie wierzchem drogi.
4/Teren w Korytach jest plaski i dlatego przy ulewach dochodzi do zalewania. Hydrofornia w
Korytach wymaga odrenowania i remontu. Oczyszczenie rowu bedzie przeanalizowane.
Ubytki w drogach s .̂ naprawiane i trwa wykaszanie poboczy.
Wojt apelowat do radnych i soltysow o zwracanie mieszkaficom uwagi, aby nie skladowali
kamieni na poboczach.

Ad.14
Przyj?to protokol Nr XLEI/2017 z dnia 5 maja 2017 r.

Ad.15
Radny K.Budka zaproponowal, aby gmina podj?la dzialania w kierunku ogioszenia przetargu
na zakup slomy do koflowni w sezonie zimowym 2018/19.
Zaproponowal, aby w przypadku uszkodzen kosiarki spowodowanych kamieni lezacymi na
poboczu, naprawa^ obciajzyc wlasciciela gruntu przy ktorym to zdarzenie miato miejsce.
Radny J.Kaczmarek zglosil do oczyszczenia row od oczyszczalni sciekow w Daszynie .
Wojt powiedziat, ze jest to row melioracyjny i jego czyszczenie nie nalezy do kompetencji
gminy.

Ad.16
W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodnicz^cy Rady zamknal XLIV sesje Rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowaia :
D.Kazmierczak

PRZE


